
Protokół Nr IX/24
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 12 grudnia 2024r.

IX Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Mateusz Szweda – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 12 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 17:02 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr IX/80-98/24.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 20 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Urszulę Zienc oraz Radnego Jana
Mach. Na Przewodniczącego Komisji zaproponował Radną Urszulę Zienc.

.

G  łosowano w sprawie:  
powołania Komisji Uchwał i Wniosków.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Anna Szymik



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący Komisji Rozwoju Miasta p.Łukasz Kalita zgłosił wniosek o uzupełnienie 
porządku obrad o dwa dodatkowe projekty uchwał, o podjęcie których wnioskowała Komisja 
Rozwoju Miasta na posiedzeniu w dniu 5 grudnia 2024r.

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta 
Rybnika wyrażonego w formie Uchwały Nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r.

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do 
Prezesa Rady Ministrów w sprawie planów zamknięcia TAURON Wytwarzanie Oddział 
Elektrownia Łaziska oraz KWK Bolesław Śmiały w Łaziskach Górnych. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący poinformował, że sesja będzie odbywała 
się zgodnie z rozesłanym porządkiem obrad uwzględniającym przegłosowane poprawki.

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z VIII Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 



4. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Z-ca Burmistrza poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów 
zostały radnym dostarczone w formie pisemnej. Poruszył tematy dotyczące:

• rozbudowy SP Nr 6 w Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• rozbudowy SP Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• modernizacji kompleksu sportowego „Moje Boisko – ORLIK 2012” w Orzeszu,

• budowy sieci kanalizacji deszczowej w ul.Suszeckiej w Orzeszu-Woszczycach,

• zakupu energii elektrycznej do oświetlenia ulicznego na terenie Miasta Orzesze oraz 
zakupu energii elektrycznej do urządzeń niezwiązanych z oświetleniem ulicznym na 
zasilanie urządzeń będących w dyspozycji Urzędu Miejskiego Orzesze na okres 2025 
roku,

• otwarcia ofert na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy w Mieście Orzesze w przetargu 
ogłoszonym na okres 2 lat,

• prac związanych z dociepleniem ścian budynków komunalnych przy ul.Szkolnej 75 i 
ul.Grzegorczyka 5.

Radni zadali pytania w temacie:

• programu doposażenia szkół w fotowoltaikę, 

• oznakowania poziomego ul.Jaśkowickiej,

• przywrócenia stacjonowania karetki pogotowia na terenie Miasta Orzesze,

• zamontowanych sygnalizatorów prędkości na ul.Św.Wawrzyńca,

• zamontowania sygnalizacji świetlnej umożliwiającej wyjazd samochodów z 
ul.Palowickiej na ul.Żorską,

• dalszego braku działania sygnalizacji świetlej na ul.Mikołowskiej w rejonie szkoły i 
przedszkola w Zawiści,

• zdewastowanej nawierzchni drogi przy wyjeździe z ul.Szklarskiej na ul.Gliwicką,

• wycięcia krzaków przy przejeździe kolejowym na ul.Traugutta.

Z-ca Przewodniczącego Rady Miejskiej p.Marzena Styrczula-Maturska odczytała złożoną w 
imieniu grupy radnych na ręce Przewodniczącego Rady interpelację dotyczącą udostępnienia 
wykazu ilościowego nowo zatrudnionych pracowników w Urzędzie oraz jednostkach 
podległych.

Przewodniczący stwierdził, że takie informacje można zawierać w sprawozdaniach z okresu 
międzysesyjnego.



5. Budżet Miasta na rok 2025 i Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Orzesze na lata 
2025-2040
Na wstępie Przewodniczący przedstawił, że projekt budżetu był szczegółowo analizowany 
przez Komisję Budżetu, która go zaopiniowała pozytywnie, bez uwag. Poinformował 
również, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywne opinie o:

 przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze projekcie uchwały budżetowej na 2025
rok wraz z uzasadnieniem,

 przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta  Orzesze  projekcie  uchwały  w  sprawie
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2025-2040,

 możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w projekcie uchwały budżetowej na 2025
rok Miasta Orzesze.

Przedstawił także protokół z dnia 12 grudnia 2024r. z przeprowadzonych konsultacji celem
poznania  opinii  organizacji  pozarządowych  i  podmiotów,  o  których  mowa  w  art.3  ust.3
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie odnośnie projektów uchwał w
sprawie: 

• wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz
ustalenia wysokości stawki tej opłaty,

• uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2025 rok,
• przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Miasta

Orzesze na lata 2025-2029.
Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Skarbnik Miasta p.Iwona Burszka przedstawiła, że projekt budżetu miasta na 2025 rok oraz
Wieloletniej Prognozy Finansowej zostały terminowo złożone do Rady oraz Regionalnej Izby
Obrachunkowej. Poinformowała, że budżet przedstawia się następująco:

 dochody - 161.015.870,69zł,
 wydatki – 168.472.812,51zł,
 deficyt - 7.456.941,82zł sfinansowany przychodami pochodzącymi z niewykorzysta-

nych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wolnych środków, nad-
wyżki z lat ubiegłych,

 przychody – 9.996.941,82zł.
Omówiła główne źródła dochodów i najważniejsze grupy wydatków. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do przegłosowania uchwał.

a) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia w części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej pokrycia w części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (18) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Marzena
Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (3) Jan Mach, Daniel Spendel, Mariusz Wojtanowicz

b) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2025-2040

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze 
na lata 2025-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Łukasz Kalita

c) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2025 rok

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej uchwalenia budżetu Miasta Orzesze na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Łukasz Kalita



6. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla 
samorządowego zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia stawek dotacji przedmiotowych dla samorządowego 
zakładu budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

b) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Śląskiego na finansowanie zadania własnego na 2025 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Śląskiego
na finansowanie zadania własnego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy 
finansowej na realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób 
niepełnosprawnych - 25 plus"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia Powiatowi Mikołowskiemu pomocy finansowej na 
realizację "Programu wsparcia i rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych - 25 plus". 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

d) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego w 2025 roku
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
finansowanie płac i pochodnych od płac etatu dyspozytora Centrum Powiadamiania 
Ratunkowego w 2025 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (1) Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Eugeniusz Buchalik

e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Mikołowskiemu na dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych 
doprowadzonych z terenu Miasta Orzesze na rok 2025
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na 
dofinansowanie organizacji izby wytrzeźwień dla osób nietrzeźwych doprowadzonych z 
terenu Miasta Orzesze na rok 2025. 



Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, 
Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (8) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Łukasz Kalita, 
Bogdan Otawa, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Mariusz Wojtanowicz

f) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2024-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta przedstawiła wprowadzone do projektu uchwały autopoprawki.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2024-2040 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (2) Łukasz Kalita, Marzena Styrczula-Maturska

g) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Skarbnik Miasta przedstawiła wprowadzone do projektu uchwały autopoprawki.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie miasta na rok 2024 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 



Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Marzena Styrczula-Maturska

h) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej 
poinformowała, że uchwała jest realizacją wniosków właścicieli dróg wewnętrznych 
prywatnych dotyczących nadania nazw drogom bocznym od ul.Gajowej, S.Lema i Pasieki.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej nadania nazw drogom wewnętrznym w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia 
Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, 
Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam 
Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, 
Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

i) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały przedłożony przez Burmistrza ze stawką 
39zł nie uzyskał pozytywnej opinii Komisji Budżetu. Przedstawił, że w wyniku głosowania 
Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała stawkę w wysokości 40zł. Zaproponował w 
pierwszej kolejności przegłosować samą stawkę w wysokości 40zł, która będzie wpisana do 
projektu uchwały jeżeli uzyska większość głosów.

W związku z pytaniem radnego Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
poinformowała, że bez dopłaty do systemu gospodarki odpadami z budżetu gminy, 
miesięczna stawka dla 1 mieszkańca za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 
powinna wynosić 44zł. Przedstawiła tabelę zawierającą informację na temat wielkości 
środków jakie musiałyby z budżetu zostać dopłacone w przypadku niższych stawek. Omówiła
składniki, które wpływają na koszty funkcjonowania systemu gospodarki odpadami.
.

Radni dyskutowali na temat wielkości stawki, którą należy uchwalić za odbiór i 
zagospodarowanie odpadów komunalnych. Część radnych podnosiła, że stawka powinna być 
w wysokości pozwalającej na pokrycie kosztów obsługi systemu lub też uwzględniającej jak 
najniższą dopłatę z budżetu miasta. Argumentowano, że środki które trzeba dopłacić z 
budżetu mogłyby być przeznaczone na inne zadania np. remonty placówek oświatowych czy 
dróg. Z kolei część radnych uważała, że podniesienie stawki o 4zł jest już dla mieszkańców 



podwyżką. Tłumaczono, że dopłata do obsługi systemu gospodarki odpadami jest 
sprawiedliwym traktowaniem mieszkańców, ponieważ wszyscy jednakowo skorzystają ze 
środków pochodzących z budżetu miasta.
.

Radny Lechosław Łukasik zgłosił wniosek formalny o zmianę zapisu istniejącej uchwały o 
obniżce stawki za gospodarowanie odpadami dla mieszkańców, którzy kompostują odpady 
biodegradowalne. Zaproponował, aby stawka obniżki z 2zł została podwyższona do 4zł.
.

Przewodniczący Rady poinformował, że takiego wniosku nie można zaliczyć do wniosku 
formalnego. Dodał, że sprawa zmiany wielkości obniżki powinna być przedyskutowana na 
komisji.
.

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi poinformowała, że od 
mieszkańców którzy zadeklarowali kompostowanie odpadów biodegradowalnych nie są 
odbierane pojemniki spod posesji, natomiast mają prawo w dalszym ciągu dostarczać te 
odpady do Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Dodała, że wprowadzenie 
ulgi nie spowodowało spadku ilości bioodpadów, gdyż posesje w Orzeszu są bardzo duże i 
mieszkańcy nie są w stanie przekompostować tak dużej ilości trawy, która właśnie trafia do 
Punktu. Wyjaśniła, że ok. 2tys. mieszkańców korzysta z tej obniżki, co przy wielkości 2zł 
stanowi 48tys.zł, które musi być pokryte ze stawki ponoszonej przez wszystkich 
mieszkańców, a w przypadku 4zł będzie to kwota w wysokości prawie 100tys.zł.
.

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawa ta nie jest tematem dzisiejszego posiedzenia. 
Zwrócił się z prośbą o przedyskutowanie tego na posiedzeniu Komisji Rozwoju Miasta lub 
Komisji Budżetu.
.

Radca prawny poparł stanowisko Przewodniczącego Rady.

Głosowano w sprawie:
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 
przegłosowanej przez Komisję Budżetu tj. 40zł miesięcznie za osobę, jeżeli odpady 
komunalne są w sposób selektywny zbierane i odbierane. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9) Grażyna Bortlik, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Bożena Jankowiak, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Michał Macioszek, Mateusz Szweda, Anna Szymik
PRZECIW (12) Eugeniusz Buchalik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena 
Styrczula-Maturska, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc

Głosowano w sprawie:
ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 39zł 
miesięcznie za osobę, jeżeli odpady komunalne są w sposób selektywny zbierane i odbierane. 

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (11) Eugeniusz Buchalik, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Łukasz 
Kalita, Jan Mach, Adam Ratka, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna 
Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (7) Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław 
Łukasik, Bogdan Otawa, Daniel Spendel, Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Grażyna Bortlik, Bożena Jankowiak, Michał Macioszek

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty ze stawką 39zł. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13) Grażyna Bortlik, Eugeniusz Buchalik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel,
Grzegorz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Jan Mach, Adam Ratka, Marzena Styrczula-
Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Urszula Zienc
PRZECIW (6) Krzysztof Dziekan, Mariusz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, Bogdan 
Otawa, Daniel Spendel, Mariusz Wojtanowicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Bożena Jankowiak, Michał Macioszek

j) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na lata 2025-2029
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Miasta Orzesze na lata 2025-2029. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

k) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że Skarżący 
kwestionował stan budynku komunalnego oraz zarzucał brak odpowiedzi na punkt pisma, 
który dotyczył opisanych działań prowadzonych przez Policję. Przedstawił, że Komisja po 



zapoznaniu się z całą dokumentacją łącznie z pismem wyjaśniającym Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu postanowiła o uznaniu skargi za bezzasadną.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Orzesze poprzez 
uznanie jej za bezzasadną. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

l) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gliwicach skargi wraz z odpowiedzią na skargę
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że mieszkańcy zaskarżyli
uchwałę nadającą nazwę ulicy istniejącej a dotychczas nienazwanej. Wyjaśnił, że nazwa 
została nadana w celach porządkowych działce stanowiącej gminną drogę wewnętrzną 
własności Miasta. Dodał, że Komisja postanowiła przekazać skargę do WSA wnioskując o 
uznanie jej za bezzasadną.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Gliwicach skargi wraz z odpowiedzią na skargę. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

m) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o niepodwyższanie podatków na 
rok 2025
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że petycja wpłynęła po 
rozpatrzeniu przez Radę stawek podatkowych, dlatego Komisja postanowiła petycję w kwestii
podatku od środków transportowych rozpatrzyć pozytywnie, gdyż stawki nie zostały 
zmienione w stosunku do roku poprzedniego, a w kwestii podatku od nieruchomości 
negatywnie.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej rozpatrzenia petycji o niepodwyższanie podatków na rok 2025 - 
pozytywnie odnośnie podatku od środków transportowych i negatywnie odnośnie podatku od 
nieruchomości. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Adam Ratka, Daniel Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, 
Anna Szymik, Mariusz Wojtanowicz, Urszula Zienc
PRZECIW (2) Krzysztof Dziekan, Bogdan Otawa
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bożena Jankowiak
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

n) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska Burmistrza Miasta Orzesze dla 
zgłoszenia skrzyżowań kolejowo-drogowych w ciągu ul. Mikołowskiej i ul. Rybnickiej do
projektu "Poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniach kolejowo-drogowych w tym ich 
przebudowa na skrzyżowania dwupoziomowe"
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Dodał, że uchwała jest wynikiem inicjatywy uchwałodawczej Radnego Lechosława 
Łukasika. Wyjaśnił, że uchwała zostanie przekazana również do Rady Powiatu 
Mikołowskiego z prośbą o poparcie apelu. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej poparcia stanowiska Burmistrza Miasta Orzesze dla zgłoszenia 
skrzyżowań kolejowo-drogowych w ciągu ul. Mikołowskiej i ul. Rybnickiej do projektu 
"Poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniach kolejowo-drogowych w tym ich przebudowa na
skrzyżowania dwupoziomowe". 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

o) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w 
formie Uchwały Nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r.
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przygotowany na wniosek Komisji 
Rozwoju Miasta.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie 
Uchwały Nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r.. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

p) Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w 
sprawie planów zamknięcia TAURON Wytwarzanie Oddział Elektrownia Łaziska oraz 
KWK Bolesław Śmiały w Łaziskach Górnych
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został przygotowany na wniosek Komisji 
Rozwoju Miasta.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 
planów zamknięcia TAURON Wytwarzanie Oddział Elektrownia Łaziska oraz KWK 
Bolesław Śmiały w Łaziskach Górnych. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

7. Zatwierdzenia planów pracy Rady i Komisji na 2025 rok

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 



Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju Miasta na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik

Głosowano w sprawie:
zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20) Grażyna Bortlik, Krzysztof Dziekan, Rajmund Gazda, Sonia Gazda, Krzysztof Giel, 
Bożena Jankowiak, Grzegorz Kaczmarczyk, Mariusz Kaczmarczyk, Łukasz Kalita, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Bogdan Otawa, Adam Ratka, Daniel 
Spendel, Marzena Styrczula-Maturska, Mateusz Szweda, Anna Szymik, Mariusz 
Wojtanowicz, Urszula Zienc
NIEOBECNI (1) Eugeniusz Buchalik



Przewodniczący zgłosił wniosek, aby na komisji został przedyskutowany temat koncepcji 
budowy kanalizacji w Orzeszu. Zaproponował w ramach komisji przeprowadzić wizję 
zakupionego przez miasto budynku przy ul.Stanisława Wyspiańskiego.

8. Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął IX Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu, a z 
okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku złożył wszystkim 
życzenia zdrowia, spokoju i radości. Życzył, aby ten wyjątkowy czas przyniósł chwile 
wytchnienia i rodzinnego ciepła, a nadchodzący rok był pełen pomyślności i sukcesów.

    

                                                  Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                   mgr inż. Mateusz Szweda

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


